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 Opvangplicht voor asielzoekers   

 

 

Geachte mevrouw Ackermans 

 

In uw brief van 16 april 2025 heeft u ons namens de fractie van Kies Bewust Lokaal een aantal vragen gesteld over 

het hierboven vermelde onderwerp. Hiermee beantwoorden wij uw vragen op grond van artikel 3:35 van het 

Reglement van orde van de gemeenteraad.  

 

Antwoorden op uw vragen 

Wij herhalen eerst uw vraag hieronder. Daarna volgt ons antwoord op uw vraag.

 

1. Kan het college aangeven hoeveel tijdelijke opvangplekken voor asielzoekers onze gemeente momenteel 

beschikbaar stelt (naast eventuele vaste opvang zoals een AZC)? 

De gemeente Zutphen heeft op dit moment geen tijdelijke opvangplekken voor asielzoekers. We hebben een 

zogenoemd duurzaam regulier AZC aan de Voorsterallee 1 met een capaciteit van 740 plekken. Daarnaast hebben 

we 107 opvangplekken voor ontheemden uit Oekraïne aan de Piet Heinstraat 25.  

 

2. Worden deze tijdelijke plekken – net als in Almelo – door het ministerie nu ook structureel (als vast aangemerkt) 

meegerekend in de totale gemeentelijke opgave?  

De gemeente Zutphen heeft geen tijdelijke opvangplekken. Zie hiervoor ook het antwoord bij vraag 1.  

 

3. Wat zijn de concrete gevolgen van deze nieuwe rekenwijze voor onze gemeente op korte en middellange termijn? - 

Betekent dit dat wij nu over het ‘plafond’ zitten of extra capaciteit moeten realiseren?  

De wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen (hierna Spreidingswet) werkt volgens een 2-

jaarlijkse “wetscyclus”. Deze begint met het bekendmaken van de capaciteitsraming door de Minister van Asiel en 

& Migratie (A&M). Deze capaciteitsraming bevat het totaal aantal benodigde opvangplaatsen voor de komende 

periode van twee jaar in Nederland (opgesplitst in een indicatieve opgave per gemeente). De indicatieve opgave 

voor de eerste wetscyclus (2025-2026) bedroeg voor Zutphen 246 plekken.  

Gemeenten kunnen een eenmalige financiële vergoeding (zogenoemde bonus) krijgen voor opvangplekken die zij 

beschikbaar stellen. Gemeenten komen hiervoor in aanmerking als: 

- Opvangplaatsen minimaal 5 jaar beschikbaar zijn vanaf 30 juni 2025 en 

- Het aantal opvangplaatsen hoger is dan de indicatieve gemeentelijke verdeling 

 

De minister van A&M heeft in december 2024 het verdeelbesluit genomen. In het verdeelbesluit heeft de minister 

vanwege het bestaande AZC de definitieve opgave voor de gemeente Zutphen vastgesteld op 740 opvangplekken. 

Dit is gelijk aan de opvangcapaciteit in het AZC aan de Voorsterallee. De gemeente Zutphen komt in aanmerking 

voor de bonus, omdat we ruim meer doen dan de indicatieve opgave uit de capaciteitsraming van 246 plekken. Naar 

verwachting komt er medio 2025 een aanvraagformulier beschikbaar voor het aanvragen van de ‘bonus’, uitbetaling 

geschiedt naar verwachting in de loop van de eerste cyclus.  



2 

 

 

4. Heeft het college al formeel bezwaar gemaakt tegen het besluit van de minister, zoals de gemeente Almelo heeft 

gedaan?  

Wij hebben heeft geen bezwaar gemaakt tegen het verdeelbesluit.  

 

De gemeente Zutphen is, (onder voorzitterschap van de gemeente Apeldoorn), onderdeel van de subregionale 

RegieTafel Stedendriehoek (Sub PRT). Samen met de zes andere subregionale Regietafels in de provincie 

Gelderland vormen zij de Provinciale Regietafel (PRT) waar de commissaris van de Koning (CvdK) voorzitter van 

is. Naar aanleiding van het verdeelbesluit heeft de Sub PRT Stedendriehoek de CvdK verzocht de opmerkingen en 

bezwaarpunten te agenderen aan de PRT en deze te bundelen in een brief gericht aan de minister van A&M. De 

CvdK heeft hiermee ingestemd. In deze brief staan de opmerkingen en bezwaren die na bestudering en bespreking 

van het verdeelbesluit aan de PRT en subregionale tafels naar voren zijn gebracht. Deze brief is door alle zeven 

subregio’s onderschreven.  

 

- Zo ja mogen wij dit bezwaarschrift inzien? - Zo nee, is het college dat alsnog van plan?  

Wij zijn dit niet van plan. Wij kunnen uit de voeten met het verdeelbesluit betreffende de Zutphense aantallen, 

aangezien de toegewezen aantallen reeds duurzaam gerealiseerd worden in Zutphen.  

 

De bezwaarbrief die door de CvdK namens de PRT aan de minister van A&M is verstuurd, is bijgevoegd als bijlage.  

 

5. Is het college bereid om, net als Almelo, voorlopig te stoppen met het realiseren van nieuwe tijdelijke 

opvanglocaties totdat er meer duidelijkheid is over de gevolgen van dit besluit?  

Wij zijn geen voorstander van tijdelijke opvanglocaties. Wij vinden het belangrijk om verantwoordelijkheid te 

nemen en voelen ons verantwoordelijk om bij te dragen aan een duurzaam, stabiel en humaan opvanglandschap. 

 

6. Wordt onze gemeenteraad actief betrokken bij de keuzes rondom deze landelijke verplichting? Zo ja, op welke 

wijze? 

Uw Raad is de afgelopen periode middels verschillende memo’s* geïnformeerd over de processtappen en besluiten 

in aanloop naar het verdeelbesluit in het kader van de Spreidingswet. Uw Raad zal worden geïnformeerd zodra er 

meer duidelijkheid is over de financiële vergoeding (bonus) of als er veranderingen zijn t.a.v. het verdeelbesluit in 

het kader van de Spreidingswet.  
 

* de memo’s die richting de raad zijn gegaan: 
▪ Raadsmemo - Informeren over de opgaven rondom vluchtelingen n.a.v. de inwerkingtreding van de spreidingswet 16 april 2024 

▪ Raadsmemo - Vastgesteld provinciaal plan 2025 - 2026 Provinciale RegieTafel Migratie en Integratie   12 nov 2024 

▪ Collegevoorstel, ter info naar Raad - Brief aan de Commissaris van de Koning inzake  
Verdeelbesluit Spreidingswet cyclus 2025-2026       14 jan 2025 

▪ Raadsmemo- Verdeelbesluit Spreidingswet 2025-2026       21 jan 2025 

 

7. Deelt het college de zorgen van andere gemeenten dat het Rijk hiermee eerdere afspraken en verwachtingen 

ondermijnt, en dat de lokale draagkracht hiermee onder druk komt te staan? 

De Spreidingswet helpt om te komen tot een stabiel, duurzaam en evenwichtig opvanglandschap met meer 

langjarige opvanglocaties, meer evenredig verdeeld over de provincies, regio’s en gemeenten. De wet draagt 

daarnaast ook bij aan solidariteit tussen de gemeenten: iedere gemeente heeft een wettelijke taak om een bijdrage te 

leveren aan de oplossing voor het opvangprobleem. Men kan elkaar daar ook op aanspreken en in helpen. Wij delen 

de zorg van andere gemeenten dat het voornemen de Spreidingswet weer in te trekken ondermijnend is voor lokale 

besluitvormingsprocessen en dat de realisatie van een duurzaam en evenwichtig opvanglandschap hiermee onder 

druk komt te staan.  

Zolang de Spreidingswet van kracht is, blijft de gemeente Zutphen, zoals ook is afgesproken aan de PRT toewerken 

naar een stabiel, duurzaam en evenwichtig opvanglandschap.  

 

Tot slot 

Wij vertrouwen erop uw vragen hiermee voldoende beantwoord te hebben. Graag geven wij u een nadere 

toelichting, als dat niet zo is.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

burgemeester en wethouders van Zutphen, 

de burgemeester,     de secretaris, 


